

本期封面人物 Cover People

科管所 吳清炎副教授

TM Associate Professor Wu, Ching-Yan



榮譽獎項 Roll of Honor P.2

國際事務 International Events P.3

學生職涯發展 Student Career Development P.4

跨領域研究 Interdisciplinary Research P.4

活動預告 Upcoming Events P.5

重要紀事 Important Events P.6

發行人:科管院 林哲群院長

執行總編:科管院 盧妙卿

美編: 陳依婕

编譯: 黃玉婷

E-mail: ctm@my.nthu.edu.tw

網址:http://www.ctm.nthu.edu.tw/



吳清炎副教授

Member: TM Associate Professor Wu, Ching-Yan

來自技職體系、大學念機械、研究所念管理、有製造業經驗的吳清炎老師是科管所的最新成員,由於工程師背景,他有重視細節與品質的個性。也因為曾在大型以及中小企業擔任新產品開發與管理的工作經驗,他在教學上常帶給同學教科書之外的實務知識。

除了教學之外,老師的跨領域經歷對他在研究工作上也有很大的幫助。吳老師的研究領域是技術發展、產業策略、創新創業等議題,這些研究都需對所談及的產品與技術有基本認識。由於他的工程背景培養對技術的理解能力,他可以很容易地瞭解技術議題,能夠與廠商進行較深入的對話。吳老師最近幾次為工研院的「工業技術與資訊月刊」撰寫「非常CEO—業師觀點」,他發現一些新創企業儘管在產品上有很好的突破,但在發展策略上仍有加強的空間,因此吳老師除了繼續致力於校內的教學、研究與服務外,也計畫未來在產業界從事新創企業輔導的產學服務工作。

榮譽獎項

ROLL OF HONOR

1. 科管院學士班王奕方同學、楊采涵同學、許嘉芸同學、江宗芳同學 及陳睿芊同學組隊參加「2019新竹x梅竹黑客松」, 榮獲創客組第 一名。

DSPMT students Yi-fang Wang, Tsai-Han Yang, Jia-yun Hsu, Zong-fang Jiang and Rui-qian Chen formed a team for the 2019 Hsinchu X Meichu Hackathone and won first prize.

2. 科管院學士班黃秋樺同學與化工田庭綸同學(隊長)、醫科蔡佳岑同學(副隊長)、化工陳雯華同學、電機莫子威同學、生科院學士班姜姿羽同學、醫環賴思縈同學、醫科馮家鳴同學、電機陳祈瑋同學、動機李宗禧同學組隊參加2019國際遺傳工程機器設計競賽(iGEM),榮獲金牌。

DSPMT students Qiu-hua Huang, and 9 other students: Ting-Lun Tian (team leader), and Wen-hua Chen from Chemical Engineering, Jia-cen Tsai and Jia-ming Feng from Medical Science, Zi-wei Mo and Qi-wei Chen from Electronic Engineering, Zi-yu Jiang from the Interdisciplinary Program of Life Science, Ci-ying Lai from Biomedical Engineering and Environmental Sciences, and Zong-xi Lee from Power Mechanical Engineering, formed a team for 2019 iGEM and has won the gold medal.

3. 服務科學導論課程團隊榮獲2019台灣服務科學學會北區服務創新計畫金牌、銅牌。

ISS team from the course "Introduction to Service Science" has won the gold medal and bronze medal of the 2019 Service Science Society of Taiwan North District Service Innovation Project.

4. MFB20 有5名學生參加2019 CFA Research Challenge,成績表現優異,將進入2020年2月8日台灣區決賽。

Five students of MFB 20 has reached the 2019 CFA Research Challenge final on Feb. 8, 2020.

國際事務

OFFICE OF INTERNATIONAL AFFAIRS

- 1. 107學年度科管院短期留學補助共計13位。 2018 CTM Undergraduate International Exchange Scholarship had a total of 13 recipients.
- 2.108學年度第一學期科管院獎勵學生赴境外學習補助,獲獎同學共4 位。
 - Spring 2019 CTM Overseas Study Scholarship had a total of 4 awardees.
- 3. 本院與大陸南開大學經濟學院完成簽訂交換生及學術交流合約。 CTM has signed an academic exchange contract with the School of Economics in Nankai University.
- 4. 本院與新加坡管理大學信息學院之「雙碩士雙聯學位」正在進行中。 CTM is processing a Joint Dual-degree program with the School of Information System in Singapore Management University.
- 5. 與杜拜Institute of Management Technology將洽簽院際合作備忘錄及師生交換合約。
 - CTM is initiating a MOU and academic exchange contract with Institute of Management Technology, Dubai.
- 6. 與比利時魯汶大學經濟學院將洽簽院際合作備忘錄及學生交換合約。 CTM is initiating a MOU and academic exchange contract with the Faculty of Economics and Business in Catholic University of Louvain.
- 7. 109學年度上學期 (2020秋季班) 校級陸港澳姊妹校交換計畫已公告, 預計於109年2月進行本院複審作業。
 - CTM applications for Fall 2020 Exchange program to Mainland, Hong Kong and Macau will be reviewed in Feb. 2020.
- 8. AACSB學生學習成效評量(AoL)本學期正在進行中。 AoL for AACSB is being conducted this semester.

學生職涯發展

STUDENT CAREER DEVELOPMENT

簽訂產學合作實習計畫備忘錄:資誠聯合會計師事務所、元<mark>大</mark>金融控股股份有限公司。

CTM has signed MoU of Industry-Academy Cooperation Internship with PwC Taiwan and Yuanta Financial Holding.

收件截止及實習期間:

Application deadlines and internship period:

- ◆ 資誠2019/12/16收件截止、寒假及學期中實習 Application for PwC ended on 16 Dec. and the internship will last for a winter vacation and a semester.
- ◆ 元大2020/1/8收件截止、學期中實習、開放全校申請 Application for Yuanta is open to all NTHU students and will end on January 8, 2020, and the internship will last a semester.

跨領域研究

INTERDISCIPLINARY RESEARCH

- 本學期共舉辦三場博士生跨領域學術研究午餐會及三場教師跨領域學術研究午餐會。
 - 3 Brown Bags for PhD students and 2 for faculty members were held this semester, and on Jan. 9 the last Brown Bag for faculty for the semester will be held.
- 2. 第七屆7th Taiwan Symposium on Innovation Economics and Entrepreneurship 即將於12/30 於科管院舉辦,邀請來自北京清華、新加坡大學、Macquarie University學者及本院教師發表論文。 The 7th Taiwan Symposium on Innovation Economics and Entrepreneurship will be held on December 30th, 2019 at TSMC Building, NTHU. International scholars from Tsing Hua University, Beijing, National University of Singapore, Macquarie University and faculty members from CTM will present at the one-day symposium.

活動預告

1.2020/1/21邀請駐WTO代表團法律顧問李柏青律師「WTO法律演講&職 涯分享」。

Legal Consultant for Permanent Mission to WTO, Mr. Po-ching Lee will give a sharing on "WTO Legislation & Legal Profession Career" on Jan. 21, 2020.

2. 科管院學士班企業參訪活動: 2019/12/26蝦皮購物(樂購蝦皮股份有限公司)。

DSPMT Corporate Visit will be held on Dec. 26, 2019 to Shopee Corporation.

- 3. 2020春季「亞洲矽谷創新營運模式」泰國實習計畫招募中。
 Asia Silicon Valley Business Model Innovation in Thailand Interns
 Recruitment for Spring 2020.
- 4. 109年「科法二十」系列活動宣傳及活動籌備。 LST 20th Anniversary Events Series promotion and preparation.
- 5.109學年度在職專班網路報名已於12/13(五)開始報名,至12/23(一) 截止。

In-service MBA Program online registration started on Dec. 13 and will end on 23.

6. 109/2/16(日)將舉辦第三屆科管盃個案比賽,報名至12/27(五)截止。

3rd TM Case Competition will be held on Feb. 16, 2020, and registration closes on Dec. 27, 2019.

- 1. 計財系演講:QF speeches
 - (1)2019/11/27邀請鄭博耕博士,演講題目為「Stochastic Deflator for an Economic Scenario Generator with Five Factors」。
 - Dr. Po-Keng Cheng gave a speech on "Stochastic Deflator for an Economic Scenario Generator with Five Factors" on Nov. 27, 2019.
 - (2)2019/11/28邀請成功大學會計學系暨財務金融研究所吳思蓉助理教授,演講題目為「The Relationship between Capital Adequacy Ratio, Profitability and Credit Risk in Taiwan's Banking Industry」。
 - Dr. Szu-Jung Wu (Assistant Professor, Department of Accountancy and Graduate Institute of Finance, National Cheng Kung University) gave a talk on "The Relationship between Capital Adequacy Ratio, Profitability and Credit Risk in Taiwan's Banking Industry" on Nov. 28, 2019.
 - (3)2019/12/4邀請新加坡管理大學林恩平助理教授,演講題目為「Cross-Industry Information Sharing and Analyst Performance」。
 - Dr. An Ping Lin (School of Accountancy. Assistant Professor of Accounting) gave a speech on "Cross-Industry Information Sharing and Analyst Performance" on Dec. 4, 2019.
 - (4) 2019/12/12邀請交通大學資訊管理與財務金融學系林瑞嘉助理教授,演講題目為「A new approach to investigate dividend smoothing: Theoretical and empirical evidence 」。Dr. Jui-Chia Lin (Assistant Professor, Department of Information Management and Finance, National Chiao Tung University) gave a talk on "A new approach to investigate dividend smoothing: Theoretical and empirical evidence "on Dec. 12, 2019.

IMPORTANT EVENTS

2. 2019/11/27舉辦科管院學士班導師生輔導交流活動,邀請科管院各系所支援學士班的導師們與本班全體學生一起參與,並邀請曾到新加坡理工大學交換一學期的科管院學士班校友簡士堯同學分享交換經驗、大四學生蔡昀潔同學分享實習經驗,鼓勵同學們主動積極運用本校豐沛的資源勇敢嘗試和體驗。

DSPMT held a gathering for students and advisors, in which the alumnus Shi-yao Jian shared his exchange experience, and senior student Yun-jie Tsai shared hers at Singapore Institute of Technology.

- 3. 管理與科技專題課程演講: TM special topics speeches:
 - (1)2019/11/21沛錦科技宋智達總經理:歐洲、美國、日本、韓國 科技文化面面觀。

TITC GM Zhi-da Song gave a talk on "Technologies from Europe, USA, Japan and Korea"

(2)2019/12/5 玖藝管理顧問有限公司管麗娟總經理:好感度人際溝通技巧。

Jiu Yi Consulting Firm GM Jessie Kuan gave a talk on "Communication Skills" on Dec. 5, 2019.

(3) 2019/12/12 聯傑國際股份有限公司余新民資深協理:台灣產業 發展-科技產業的回顧與前瞻。

DAVICOM Semiconductor Sr. Director Xin-min Yu gave a talk on "Taiwan High-Tech Industry Development" on Dec. 12, 2019.

4. 2019/12/13由科管所謝英哲老師主辦之「2019第九屆全國大專院校 倫理個案分析暨微電影競賽」活動圓滿結束。

Professor Ying-che Hsieh hosted the "2019 National College Competition in Business Ethics Case Analysis and Microfilms" on Dec. 13, 2019.

IMPORTANT EVENTS

- 5. 科管所演講及企參資訊:TM events
 - (1)2019/10/23科技管理理論邀請陳旻男博士為同學進行 「EXPERIENCE SHARING OF HOW TO PUBLISH JOURNAL ARTICLES」 演講。

Technology Management Theory course invited Dr. Min-nan Chen to give a talk on "Experience Sharing of How to Publish Journal Articles" on Oct. 23, 2019.

- (2)2019/11/6科技管理理論邀請簡文強博士為同學進行「政府創新政策之系統性思考」演講。
 - Dr. Wen-qiang Jian gave a talk on "Systematic Thinking of Governance Innovation Policies" at the class of Technology Management Theory on Nov. 6, 2019.
- (3) 2019/11/26行銷管理學邀請Uber舊金山總部行銷科技暨營運區域經理翟翎琇為同學進行「行銷分析師的跨領域之旅」演講。 Marketing and Operation Regional Manager of Uber HQ, Ling-xiu Zhai gave a talk on "The Interdisciplinary Journey of a Marketing Analyst" at the class of Marketing Management on Nov. 26, 2019.
- (4) 2019/11/21 IGG研究小組邀請Ryjill Monsalve Roa與碩博同學 進行「Povertyin the Philippines」學術交流討論。 IGG Group invited Ryjill Monsalve Roa to have a discussion on "Poverty in the Philippines" on Nov. 21, 2019.
- (5) 2019/11/27科技管理理論邀請工研院電光所林淵博博士為同學進行「談新興科技產業之科技政策分析」演講。
 Dr. Wen-yuan Lin from Electronic and Optoelectronic System Research Laboratories, ITRI gave a talk on "Technical Policies Analysis for Emerging High-Tech Industries" at the class of Technology Management Theory on Nov. 27, 2019.

IMPORTANT EVENTS

- 5. 科管所演講及企參資訊:TM events
 - (6) 2019/12/2科技產業分析課程帶領同學至台積創新館、園區探索 館進行企業參訪。

A visit to the TSMC Museum of Innovation and the Science Park Exploration Museum was conducted by the class of Technology Industry Analysis on Dec. 2, 2019.

- (7) 2019/12/10智慧財產權管理課程邀請台灣智慧資本執行長張智 為進行「智慧財產的運用、管理與貨幣化」演講。 TIC CEO, Mr. Zhi-wei Chang gave a talk on "IP application, Management and Monetization at the class of Management for Intellectual Property Rights on Dec. 10, 2019.
- (8) 2019/12/11管理學課程邀請兩位演講者與大學部同學進行「Southeast Asian Politics for Business Executives」演講。
 Two speakers were invited to give a talk "Southeast Asian Politics for Business Executives" at the class of Management on Dec. 11, 2019.
- (9)2019/12/11 IGG研究小組邀請Alvin Camba及Guanie Lim與碩博 同學進行「The Arrested Development of the Bicol South Railway Project, the Philippines」及「The Speedy Implementation of the East Coast Rail Link, Malaysia」 學術交流。

IGG Group invited Alvin Camba and Guanie Lim to have a discussion on "The Arrested Development of the Bicol South Railway Project, the Philippines" and "The Speedy Implementation of the East Coast Rail Link, Malaysia" on Dec. 11, 2019.

- 6. 科法所學術演講、交流活動:LST Speeches and Events
 - (1)2019/11/21本所陳仲嶙教授、黃忠正副教授、陳宛妤副教授及 李紀寬助理教授辦理留學座談會:「法律人的留學路一德、日、 美留學資訊與經驗分享」。
 - Professor Chung-lin Chen, Associate Professor Chung-cheng Huang, Associate Professor Wan-yu Chen and Assistant Professor Gi-kuan Li shared their experiences at the "Symposium for Information and Experience Sharing of Studying Abroad for Law Students" on Nov. 21, 2019.
 - (2)2019/11/27韓國梨花女子大學法學院이원복(李元馥/Won Bok Lee)教授演講:「Who's Your Daddy?: Presumption of Paternity against DNA Evidence」。 Professor Won Bok Lee (Law School, Ewha Woman's University) gave a talk "Who's Your Daddy?: Presumption of Paternity against DNA Evidence" on Nov. 27, 2019.
 - (3) 2019/11/28國立台灣大學法律學院林子儀教授演講:再訪「科技與法律」。
 Professor Zi-yi Lin (NTU College of LAW) gave a talk "Technology and Law" on Nov. 28, 2019.
 - (4) 2019/12/6日本東北大學藤田宙靖(ふじた ときやす)名譽教授演講:「淺談日本司法制度一與我擔任大法官的生涯記事」。 Honorary Professor Tokiyasu Fujita gave a talk on "A look at Japanese Justice System and My Career as a Justice" on Dec. 6, 2019.
 - (5) 2019/12/9/美國加州大學柏克萊分校Mark Cohen教授「US-CHINA TRADE RELATIONS: DISRUPTIONS IN MANUFACTURING, IP REPOSITIONING, AND LITIGATION」座談會。
 Professor Mark Cohen (University of California, Berkeley) hosted a seminar on "Us-China Trade Relations: Disruptions In Manufacturing, IP Repositioning, And Litigation" on Dec. 9, 2019.

IMPORTANT EVENTS

- 6. 科法所學術演講、交流活動:LST Speeches and Events
 - (6) 2019/12/12智慧財產法院熊誦梅法官:「智慧財產訴訟實務」 座談會。

Intellectual Property Court Justice Song-mei Xiong gave a talk "Practical IP Lawsuits" on Dec. 12, 2019.

- (7)2019/12/18 彭心儀老師邀請Peter Van den Bossche教授演講「The Resolution of International Trade Disputes in 2020 and Beyond」。
 - Professor Shin-yi Peng invited Dr. Peter Van den Bossche gave a talk on "The Resolution of International Trade Disputes in 2020 and Beyond" on Dec. 18, 2019.
- 7.「物聯網及網路型社會時代:臺灣面臨的重大產業、行為與法律議題」,由研究團隊科法所彭心儀教授、服科所徐茉莉特聘教授、雷松亞副教授、科管所胡美智教授、李傳楷副教授共同執筆,刊登於科技部全球事務與科學發展中心(GASE)Newsletters專區,呈現臺灣研究成果,希望使臺灣優秀研究團隊曝光並提升產學、國際交流機會。連結網址

http://trh.gase.most.ntnu.edu.tw/en/article/content/66
Professor Shin-yi Peng (LST), Professor Galit Shmueli (ISS), Professor Soumya Ray (ISS), Professor Mei-chih Hu (TM), and Professor Chuan-kai Lee (TM) have coauthored the article "The Age of the IoT and Networked Society: Major Industrial, Behavioral and Legal Issues Facing Taiwan", and it was posted on the GASE Newsletters, hoping to have more exposure and industry-academia, international collaboration opportunities for the research team.

(http://trh.gase.most.ntnu.edu.tw/en/article/content/66)

- 8. 服科所課程演講或相關活動:ISS Speeches and Events
 - (1) 2019/11/7「從數據洞察到趨勢」(東方線上之楊少夫副總監) Nov. 7, 2019: Penetrating into the Trend from Statistics (iSURVEY Deputy Director Shao-fu Yang)
 - (2) 2019/11/20 跨院國際博士班學位學程包盛盈博士學術交流座談。 Nov. 20, 2019: Academic discussion with iPhD student Sheng-ying Bao.
 - (3) 2019/11/20「淺談新媒體轉型與物聯生態系的變革與挑戰」 (PopDaily行銷長牛寶賢)。
 - Nov. 20, 2019: Changes and Challenges for Transformation of New Media and I oT Ecosystem (Bao-xian Niu, Chief Marketing Officer at PopDaily)
 - (4)2019/10/23「Designing a holistic family life」(陳盈羽博士)。
 - Oct. 23, 2019: Designing a holistic family life.(Dr. Ying-yu Chen)
 - (5) 2019/11/27「GoShare後閃電擴張時代下台灣移動共享服務的展望」(GoShare新事業總監姜家煒)。
 Nov. 27, 2019: The Prospect of Mobility Sharing Service of GoShare
 - Nov. 27, 2019: The Prospect of Mobility Sharing Service of GoShare (Jia-wei Jiang, New Business Director at GoShare)
 - (6) 2019/11/27「Digital Power of International Trade」 (Taiwan External Trade Development Council, TAITR林淑惠) Nov. 27, 2019: Digital Power of International Trade (Shu-hui Lin from Taiwan External Trade Development Council, TAITR)
 - (7)2019/12/11 Designing A Wise Home」 (PhD in Human-Computer Interaction University of Michigan, Jeff Huang)。
 - Dec. 11, 2019: Designing A Wise Home (PhD in Human-Computer Interaction University of Michigan, Jeff Huang)

IMPORTANT EVENTS

- 8. 服科所課程演講或相關活動:ISS Speeches and Events
 - (8) 2019/12/10服務科學導論前往工研院服創中心參訪。 Dec. 10, 2019: Class of Introduction to Service Science had a visit to ITRI.
 - (9) 2019/12/12 「Experience on Research & Publication— View from an Editor」 (Professor Poon Wai Ching from Monash University Malaysia, School of Business)。
 Dec. 12, 2019: Experience on Research & Publication— View from an Editor (Professor Poon Wai Ching from Monash University Malaysia, School of Business).
 - (10) 2019/12/18「服科所友分享:不做資料科學家-找到自己在資料科學圈裡的價值定位(洪子涵)、從服務我來到設計實戰-我的UX之路(高妤寧)」。
 Dec. 18, 2019: Alumni's Sharings: "Found my Own Way in Data Science and Not Becoming a Data Scientist" (Zi-han Hong) & From Service to Design-My Way to UX (Yu-ning Gao).
- 9. 2019/12/06 IMBA邀請BenQ陳建志董事長蒞臨台積館演講。
 IMBA invited President of BenQ Materials Corporation to give a talk on Dec. 6, 2019.
- 10. 2019/12/19 IMBA舉辦聖誕晚會。
 IMBA hosted the Christmas Party on Dec. 19, 2019.
- 11.2019/11/01-11/05 MBA至四川大學MBA境外學習前往移地學習,學生受益良多。
 - MBA students visited Sichuan University for Overseas Learning from Nov. 1 to 15.
- 12.2019/11/14-11/17 EMBA深圳班第四屆學生返台上課,並安排校園 導覽及企業參訪。

4th EMBA Shenzhen Class students took courses in NTHU and had corp. visits from Nov. 11 to 17.

IMPORTANT EVENTS

- 13. 2019/11/24全國EMBA第八屆校園馬拉松接力賽活動圓滿成功,總計全國27所大學報名,總人數1,538人次,活動盛況空前。
 The 8th EMBA Marathon Relay was held successfully on Nov. 24 with a total of 1538 participants from 27 universities.
- 14. 2019/12/01-12/31 IMBA外籍生招生廣告宣傳,對象以新南向政策 國為主。

IMBA international admission promotion focused on the countries under the New Southbound Policy was conducted throughout the month of December.

15. IMBA邀請華語中心吳佳育老師為外籍生開設為期2個月的華語測驗密集班。

IMBA invited Miss Jia-yu Wu from the NTHU Chinese Language Center to offer a 2-month TOCFL course for international students.





- 16. 經濟系演講:ECON Speeches
 - (1)2019/11/12邀請中央研究院人文社會科學研究中心陳嘉雯講者,講題為「Imperfect Regulation, Long-Term Contracts, and Misallocation in Electricity Generation」。
 Nov. 12, 2019: Chia-Wen Chen, Assistant Research Fellow of The Research Center for Humanities and Social Sciences gave a talk on "Imperfect Regulation, Long-Term Contracts, and Misallocation in Electricity Generation".
 - (2)2019/11/19邀請新加坡管理大學經濟系許文泰講者,講題為「Innovation, Firm Size Distribution, and Gains from Trade」。
 Nov. 19, 2019: Dr. Wen-Tai HSU from the School of Economics, Singapore Management University gave a talk on "Innovation, Firm Size Distribution, and Gains from Trade".
 - (3) 2019/11/26邀請香港大學經濟及工商管理學院Heiwai Tang講者,講題為「Trade Networks and Firm Value: Evidence from the US-China Trade War」。
 Nov. 26, 2019: Dr. Heiwai Tang from Faculty of Business and Economics, Hong Kong University gave a talk on "Trade Networks and Firm Value: Evidence from the US-China Trade War".
 - (4) 2019/11/27邀請Kelley School of Business, Indiana University講者Davin Matthew Raiha,講題為「Does the Foreign Buyers Tax Reduce Foreign Demand? Evidence from Superstitious Beliefs in Real Estate Pricing」。Nov. 27, 2019: Davin Matthew Raiha from Kelley School of Business, Indiana University gave a talk on "Does the Foreign Buyers Tax Reduce Foreign Demand? Evidence from Superstitious Beliefs in Real Estate Pricing".

- 16. 經濟系演講: ECON Speeches
 - (5) 2019/12/10邀請本系郭俊宏老師,講題為「Labor Share Dynamics and Factor Complementarity」。
 Dec. 10. 2019: Professor Chun-hung Kuo from the Department of Economics gave a talk on "Labor Share Dynamics and Factor Complementarity".
 - (6) 2019/12/17邀請國立台灣大學經濟學系陳虹如講者,講題為「Innovation and FDI: Does the Target of Intellectual Property Rights Matter?」。
 Dec. 1, 2019: Dr. Hung-Ju Chen from Department of Economics, NTU gave a talk on "Innovation and FDI: Does the Target of Intellectual Property Rights Matter?"
 - (7) 2019/12/23邀請Fiscal Affairs Department, IMF楊淑珺講者, 講題為「Policy Uncertainty and Government Spending Effects」。 Dec. 23, 2019: Dr. Shu-Chun S. Yang from Fiscal Affairs Department, IMF gave a talk on "Policy Uncertainty and Government Spending Effects".
 - (8) 2019/12/24邀請國立政治大學財政學系朱琇妍講者,講題為「Credit Spread, Bank Capital-to-Assets Ratio and Propagation of Foreign Shocks」。
 Dec. 24. 2019: Dr. Shiou-yen Chu from the Department of Public Finance, National Chengchi University gave a talk on "Credit Spread, Bank Capital-to-Assets Ratio and Propagation of Foreign Shocks".

- 16. 經濟系演講:ECON Speeches
 - (9) 2019/12/27邀請Economics, Bucknell University講者Carl Lin,講題為「The Impact of Minimum Wages on Wages, Wage Spillovers and Employment in China: Evidence from Longitudinal Individual-Level Data」。 Dec. 27, 2019: Dr. Carl Lin from Economics, Bucknell University gave a talk on "The Impact of Minimum Wages on Wages, Wage Spillovers and Employment in China: Evidence from Longitudinal Individual-Level Data".
 - (10) 2019/12/31邀請逢甲大學經濟學系秦國軒講者,講題為「Evaluation of Bayesian Nonlinear DSGE Models」。 Dec. 31, 2019: Dr. Kuo-Hsuan Chi from the Department of Economics, Feng Chia University gave a talk on "Evaluation of Bayesian Nonlinear DSGE Models".